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E M L É K E Z T E T Ő 
a Rejtő Sándor Könny űipari és Környezetmérnöki Kar Kari Tanácsának 

2018. május 24-én tartott ülésér ől 
 
 
Helye: 103. terem 
Jelen vannak: Lásd a jelenléti íven 
 
Dr. habil Koltai László dékán, a Kari Tanács elnöke köszöntötte a tanácstagokat. 
Bodáné dr. Kendrovics Rita levezető elnök megköszönte a szót és felkérte a dékán urat, hogy egy 
0. napirendi ponttal nyissa meg a Kari Tanácsot.  
Dékán úr átvette a szót és 0. napirendi pontként elmondta, hogy Dr. Borbély Ákosnak a kutatási 
dékánhelyettesi megbízása június 30.- lejár, így ez az utolsó Kari Tanács, amelyen részt vesz, így 
megköszönte a munkáját. 
 
Továbbá köszöntötte Dr. Zoller Vilmos tanár urat a 65. születésnapja alkalmából és megköszönte a 
lelkiismeretes munkáját. 
 
Bodáné dr. Kendrovics Rita levezető elnök elmondta, hogy a tanácsülésen a 18 szavazati jogú 
tanácstag közül jelen van 12 fő, a tanács határozatképes.  
 
Kimentette magát a szavazati jogú tagok közül Csillagné Kiss Mariann és Szeder András, akik 
egyéb elfoglaltság miatt nem tudnak részt venni. 
 
Dr. habil Koltai László dékáni szavazatát Dr. Borbély Ákosra ruházta át. 
 
Dr. habil Koltai László intézetigazgatói szavazatát Dr. Takács Áronra ruházta át. 
 
Az emlékeztető hitelesítésére Szabó-Zsidai Krisztinát kérte fel. 
 
A Szavazatszámláló nem volt. 
 
A Kari Tanács egyhangúlag elfogadta a kiküldött napirendi pontokat. 
 
1. A MAB akkredtitációhoz szükséges Kari Önértékelésén ek véleményezése 
Dr. habil Koltai László dékán ismertette a Kari Önértékelés anyagát. 
2018.-tól a Mab az EU által bevezetett új eljárásrend szerint értékel. Új, sztenderdek szerinti 
rendszert hoztak létre, melynek feldolgozására kaptunk egy templetet az egyetem vezetésétől. 
Felállítottunk egy munkabizottságot, melynek operatív részét dékán úr, Bodáné dr. Kendrovics Rita 
és Bartha Eszter látta el, de részt vett az anyag kidolgozásában Szabó-Zsidai Krisztina, Kertész 
Zoltán és intézetigazgatók is. Az intézetigazgatók elkészítették az intézeti beszámolókat, melynek 
jelentős része bekerült a kari önértélésbe. Az önértékelés 6 fő pontban vizsgálja a kar 
megfelelősségét a törvénynek, melynek egy részét a központi adatszolgáltatásból, más részét a 
kari adatokból gyűjtöttük össze. Mivel szakmai anyagról van szó, ezért a Kari Tanácsnak kell 
elfogadnia ezt a dokumentumot. Jelenleg Gáti rektorhelyettes úrnál van az anyagunk, elbíráláson, 
és tőle fogjuk visszakapni az esetleges javítások elkészítésére.  
Dékán úr kérte a Kari Tanács tagjait, hogy támogassák az előterjesztést. 
 
A Kari Tanács egyhangúlag támogatta A MAB akkredtitációhoz szükséges Kari Önértékelését (13 
igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
2. Az Intézetek által elkészített beszámolók véleménye zése 
Bodáné dr. Kendrovics Rita felkérte az intézetigazgatókat illetve megbízott helyetteseiket, hogy 
terjesszék elő 2013-2017. év közötti időszakra készített beszámolójukat. 
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Elsőként Dr. habil Horváth Csaba, intézetigazgató ismertette a Médiatechnológiai és Könnyűipari 
Intézet beszámolóját. Elmondta, hogy amit az adott időszakban végrehajtottak, az ugyan sikeres 
volt, de továbbfejleszteni már nem sikerült. Ilyen pl. az informatika labor, ahol évről évre frissíteni 
kellene a programokat. Több angol nyelvű kurzust indítottak el. Elindult a CHIP (Coation-Hungarian 
International Program) program, amelyen több nemzetközi egyetem is részt vett. Mind BSc, mind 
MSc szakon megújultak a tantervek, de sajnos kevés jelentkező hallgató. Elindult a 
székelyudvarhelyi képzés, ahol 100 hallgató tanul a könnyűipari képzésen. Jelen pillanatban 
Békéscsabán is próbálunk egy kihelyezett képzést indítani. Pozitívum, hogy az intézetben 11 
oktatóból 9 oktatónak tudományos fokozata van. 
 
A Kari Tanács támogatta a Médiatechnológiai és Könnyűipari Intézet beszámolóját (13 igen, 0 
nem, 0 tartózkodás) 
 
A Terméktervező Intézet beszámolóját Dr. Oroszlány Gabriella, intézetigazgató-helyettes 
ismertette. 2017-ben kidolgozták az ITF MSc képzést, amelyet a MAB határozata alapján 2018. 
szeptemberében lehet indítani. A hallgatói létszám nőtt és beállt a 70 fős hallgatói évfolyamra. A 
lemorzsolódás a kari átlaghoz hasonlóan alakult. Elkészült a szakközépiskolák érettségi tárgyainak 
és karunk felvételi tárgyainak megfeleltetése, bízva abban, hogy több lesz az első helyes 
jelentkezés. Több pályázatban is részt vettek, de sajnos nem mindig volt sikeres. 80 céggel van 
kapcsolat, ahová a hallgatók gyakorlatra mehetnek. E tanterv fejlesztésébe is bevonták a 
hallgatókat, összegyűjtötték az igényeket és ennek megfelelően lett összeállítva.  
 
Dékán Úr hozzászólt, példaértékűnek tartja a beszámolót. Kiemelt egy oktatók minősítését 
összefoglaló táblázatot, mely mutatja az intézet oktatóinak, a hallgatói véleményezését. Ennek 
elkészítését javasolja a többi intézetnek is.  
 
A Kari Tanács támogatta a Terméktervező Intézet beszámolóját (14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
Bodáné dr. Kendrovics Rita tájékoztatott, hogy az ITF MSc képzési programja a mai nappal lett 
kiküldve az Oktatási Hivatalba. 
 
A Környezetmérnöki Intézet beszámolóját Soósné Berecz Márta ismerteti. 2014. óta folyik az angol 
nyelvű képzés és elindult a Település-szennyvízgazdálkodási szakmérnök képzés. Továbblépési 
cél, hogy a hallgatók megtartása érdekében MSc képzést indítson az intézet, ami folyamatban van. 
Ennek a sikere érdekében folyamatban van egy Kihelyezett Tanszék létrehozása a Magyar 
Tudományos Akadémia Agrártudományi Kutatóközpont Talajtani és Agrokémiai intézetében.  
Sajnos a hallgatói létszám folyamatosan csökken. Több pályázaton indult az intézet, sajnos nem 
sok sikerrel. A tervbe vett fejlesztési elképzelések közül egy nagyobb értékű HPLC berendezés 
beszerzésére került sor. Angol nyelvű honlap összeállítási is tervben van. Több személyi változás 
is történt ebben az időszakban, az intézetnek új vezetése lett. Egy nyugdíjba vonult kolléga helyére 
sikerült felvenni egy, akkor még 30 alatti kollégát, Szaniszló Albert személyében. Nagy gondot 
fordítanak a hallgatók patronálásra, illetve az oktatók támogatására. A karon elsőként ebben az 
intézetben indult be a projekt alapú képzés, melyet készségesen támogat a 3. kerületi 
önkormányzat és az általuk adott feladatok megoldásában vesznek a rész a hallgatók már 3 éve. 
Ennek támogatása érdekében nem csak feladatot kapunk az önkormányzattól, hanem évi 1MFt-os 
támogatást is.  
Bodáné dr. Kendrovics Rita kiegészítette, hogy folyamatosan fenntartják az együttműködést a 
külföldi egyetemekkel, és 2 hét múlva egy holland egyetem hallgatói érkeznek 1 hetes 
terepgyakorlatra az egyetemre. 
 
Szaniszló Albert javaslatot tesz javításra. Nem tapasztalta az említett változások leírását ebben az 
anyagban. Sem azt, hogy őt felvették, sem egyéb személyi változásokat 2013 és 2017 között. 
Soósné Berecz Márta erre reagált, hogy ezt az anyag tartalmazza.  



OE-RKK-DH, 795, 2018 
 

3 
 

 

A 3. pontban felsorolást kérnek, és kéri, hogy azokat a pályázatokat, amelyek személyhez 
kötődnek nem pedig az intézethez, azok itt ne szerepeljenek. Valamint az 5. pontban két stratégiai 
célt kérnek megadni, ami nem valósult meg, viszont csak egy lett megadva. Továbbá 
észrevételezi, hogy ez 2013-2017 közötti időszakot vizsgál, viszont benne van a Kutatócsoport 
szervezése is, amiről úgy tudja, hogy ma szeretnénk dönteni és szerinte ez 2018. Hiányolja a 
minősített oktatók számát és változását az oktatási felépítés elemzésében. 11. pontban is talált 
hiányosságokat, hibákat az OHV alapján elkészült oktatói értékeléseknél. Személy szerint neki 
2015.-ben nem volt értékelése valamint egy intézeti értékelésnek nem arról kell szólnia, hogy 
melyik évben kit milyen alapon értékeltünk. Szerinte egy MAB anyagban nem ilyen formán kellene 
az adatokat szolgáltatni.  
 
Dékán úr kéri, hogy ezeket az észrevételeket írásban is adja meg. Az oktatók hallgatói 
véleményezésére tartalmi összefoglalót nem tudunk adni, azt a szabályzat tiltja. Ez az intézeti 
beszámoló a Kari Tanácsnak készült, így formája jó, a felépítése csak azért hasonló a MAB 
anyaghoz, mert próbáltuk úgy összeállítani, hogy harmonizáljanak egymással, ne kelljen kétszer 
dolgozni vele.  Még egyszer kéri, hogy írásban adja meg őket, azzal a kitétellel javasolná a kari 
tanács elé, hogy felkérjük az intézetigazgató asszonyt még egyszer tekintse át az anyagot és 
néhány apró változtatásokat hajtson végre rajta.  
 
Soósné Berecz Márta hozzáfűzi, hogy az 5. pontban, ahol a célok nem teljesülésére utalt ott a két 
cél az benne van, az egyik az új specializáció bevezetése, a másik a projektfeladat bevezetése is 
bekerült a tantervbe. Szaniszló Albert a két nem teljesült célt hiányolja. Dékán úr kéri, hozzáteszi, 
hogy jobb lett volna, ha ezek a hiányosságok intézeti keretek között derülnek ki nem pedig a kari 
tanácson. Így a döntést a kari tanácsra bízza, a javításokat pedig újra kéri, hogy írásban legyen 
megadva az intézetigazgató asszonynak. 
 
Bodáné dr. Kendrovics Rita úgy terjeszti elő az anyagot szavazásra, ahogyan az intraneten 
szerepel és ahogyan azt az intézetigazgató asszony ismertette és kéri, Szaniszló Albertet, hogy a 
módosítási javaslatokat pontokba szedve, a lehető legrövidebb időn belül beszéljék meg és a 
módosított beszámolót ennek alapján adják le.  
 
A Kari Tanács támogatta a Környezetmérnök Intézet beszámolóját (13 igen, 1 nem, 0 tartózkodás) 
 
 
3. A Kar kutatási dékánhelyettesi pályázatának vélemén yezése  
 
Bartha Eszter elmondja, hogy a kar kutatási dékánhelyettesi megbízása 2018. június 30.án lejár. 
Július 1.-i kezdéssel lett kiírva a pályázat, melyre 1 db pályázat érkezett Dr. Takács Áron 
személyében. A Pályázatokat Véleményező Bizottság elbírálta a pályázatot, amelyet röviden 
ismertet. 
 
Dr. Takács Áron röviden ismerteti a céljait. 
 
Dékán úr elmondja, hogy változás lesz a kar vezetésében. Borbély dékán-helyettes úr a kar 
tudományos eredményeit fogja erősíteni. 9 évig volt a kar egyik vezetője, és a kvalitásait tekintve ő 
az egyik legesélyesebb a karon, hogy komoly tudományos karriert fusson be, de természetesen a 
kar vezetése minden kollégának megadja a támogatást e tekintetben. Nagy szüksége van a 
karunknak nagyon magas tudományos fokozattal rendelkező kollégákra, akik a kar tudomány 
életét egyengetik.  
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta Dr. Takács Áron kutatási dékánhelyettesi megbízását (14 
igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
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4. Javaslattétel a 2017-ben életbe lépett E jel ű képzési programok módosítására az 
előzetesen meghatározott szempontok alapján 
 
Bodáné dr. Kendrovics Rita elmondja, hogy a Környezetmérnöki Intézet nem adott le módosítást, 
ezért nem kerül fel az intranetre. A legutóbbi Oktatási Bizottságon lehetőséget kaptunk arra, hogy 
május 31.-ig a kisebb módosításokat az E-tanterven a Szenátus elé terjesszük. Ez csak a kód 
elírásokra, illetve a képzési programban való eltérésekre (excel tábla és tantárgyleírás közötti) 
vonatkozik. Felhívja a figyelmet arra, hogy amennyiben csak kód elíráson kell változtatni, ahhoz 
nem kell kari tanácsi határozat, hanem elég egy Tananyagfejlesztői Bizottsági határozat. Kéri a 
Környezetmérnöki intézetet, hogy nézze át a saját anyagát, és ha ilyen hibát találnak, akkor azt 
terjesszék elő. 
 
Dékán úr elmondja, hogy a MAB ellenőrzése arra is ki fog terjedni, hogy megnézik, hogy az excel 
tanterv, a képzési program és a neptun adatai egyeznek-e. E tekintetben találtunk hibáka, ezeknek 
a javítására van most lehetőség. Semmilyen egyéb változtatásra nem volt lehetőség. 
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a KIP MSc képzéshez tartozó E-jelű tanterv módosítását (14 
igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a KIP BSc képzéshez tartozó E-jelű tanterv módosítását (14 
igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az ITF BSc képzéshez tartozó E-jelű tanterv módosítását 
(14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az ITF MSc képzéshez tartozó E-jelű tanterv módosítását 
(14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
 
5. Kutatócsoport megalakulásának véleményezése  
 
A Kandó Kálmán Villamosmérnöki Kar egyik oktatója hozta létre a kutatócsoportot két másik kar 
közreműködésével, ezek az AMK Geoinformatikai Intézete és a RKK Környezetmérnöki Intézete. A 
kutatócsoport neve: Hidro-Bio-Mechanikai-Energetikai kutatócsoport, melynek célját Soósné 
Berecz Márta ismerteti.  
 
Szaniszló Albert javasolja, hogy az Alapító Okiratot hiánypótlásra, javításra adjuk vissza az intézet 
vezetésének, mert sok helyen lát hiányosságot. 
 
Dékán úr elmondja, hogy a Kari Tanácsnak az a feladata jelen pillanatban, hogy támogatja-e egy 
ilyen kutató csoport megalakulását, vagy sem. Az Alapító Okirat elfogadása nem a Kari Tanács 
döntése. Ez egy elvi támogatás, nem történik aláírás. 
 
Dr. Borbély Ákos elmondja, hogy minden ilyen kezdeményes érdemes a támogatásra. 
 
A Kari Tanács támogatta a Kutatócsoport megalakulását (13 igen, 1 nem, 0 tartózkodás) 
 
 
6. Egyebek  
 
Bodáné dr. Kendrovics Rita megkéri Szabó-Zsidai Krisztinát, hogy félévzárással kapcsolatos 
információkról, szabályokról, határidőkről adjon tájékoztatást. 
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Szabó-Zsidai Krisztina elmondja, hogy a tanulmányi ügyrend szerint az évközi jeggyel záruló 
tantárgyak jegyeit mindig a szorgalmi időszak utolsó napjáig kell rögzíteni a neptun rendszerben. 
Vizsgajegyeknek a vizsgát követő 3 munkanapon belül kell bekerülniük a neptunba. 
Szakdolgozatra szintén ugyanaz vonatkozik, mint az évközi jegyre. Szakmai gyakorlat beírására is 
az adott félév utolsó szorgalmi időszak napja vonatkozik. Nagyon sok elmaradás van a 
záróvizsgára jelentkezett hallgatók tekintetében, mind szakmai gyakorlat mind jegyek beírásában.  
 
Dr. Borbély Ákos elmondja, hogy publikációkkal kapcsolatos előírás még érvényben van, így a 
publikációt tekintsék a kollégák kötelezőnek. Viszont nagyobb hangsúlyt kell fektetni a nemzetközi 
publikációkra is, és tervezzenek a következő félévre publikációkat. 
Szaniszló Albert kérdezi, hogy mi a szankció, ha valaki nem teljesíti az előírt publikációt. Dr. 
Borbély Ákos elmondja, hogy ez inkább egy irányszám, nem éves viszonylatban nézik.  
Bodáné dr. Kendrovics Rita felhívja a figyelmet ezzel kapcsolatban arra, hogy a szabályzat előírja 
a publikációt, amit viszont 4 évente ellenőrizhetnek, és akár a címet is visszavonhatják, lejjebb 
minősíthetik az oktatót, ha nincs megfelelő publikáció. Ennek tekintetében van szankció, csak nem 
egy év, hanem egy hosszabb időszak. 
Dr. Zoller Vilmos kérdezi, hogy van-e keret arra, hogy nemzetközi folyóiratokban publikáljanak az 
oktatók. Dékán úr azt javasolja, hogy elsősorban a doktori iskoláktól kérjenek ehhez segítséget. A 
kar gazdasági helyzete nem a legjobb, de ennek ellenére megvizsgáljuk, hogy milyen formában 
tudunk lehetőséget adni.  
 
Megköszönte a munkát és az ülést bezárta. 
 

 
 
 

Határozatok 
 

RKK-KT-LXIV/23/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a MAB akkreditációhoz szükséges Kari Önértékelés anyagát 
(13 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIV/24/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az Médiatechnológai és Könnyűipari Intézet Intézeti 
beszámolójának elfogadását (13 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIV/25/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a Terméktervező Intézet Intézeti beszámolójának 
elfogadását (13 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIV/26/2018 
A Kari Tanács támogatta a Környezetmérnök Intézet Intézeti beszámolójának elfogadását (13 igen, 
1 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIV/27/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta Dr. Takács Áron kutatási dékánhelyettesi megbízását (14 
igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIV/28/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a KIP MSc képzéshez tartozó E-jelű tanterv módosítását (14 
igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
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RKK-KT-LXIV/29/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta a KIP BSc képzéshez tartozó E-jelű tanterv módosítását (14 
igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIV/30/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az ITF BSc képzéshez tartozó E-jelű tanterv módosítását 
(14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIV/31/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az ITF MSc képzéshez tartozó E-jelű tanterv módosítását 
(14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIV/32/2018 
A Kari Tanács támogatta a Kutatócsoport megalakulását (13 igen, 1 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIV/33/2018 
A Kari Tanács egyhangúan támogatta az ITF angol BSc képzéshez tartozó E-jelű tanterv 
módosítását (14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 

 
k.m.f.  

 
 
Az emlékeztetőt készítette: Bartha Eszter 
 
Hitelesítette: Csillagné Kiss Mariann 


